

Приветствие Президента Республики Татарстан Рустама Нургалиевича Минниханова участникам, гостям и организаторам 72 Сессии Комитета по лесам и лесной отрасли Европейской экономической комиссии Организации Объединенных Наций

Уважаемые участники, гости и организаторы 72 Сессии Комитета по лесам и лесной отрасли Европейской экономической комиссии ООН!

Рад приветствовать вас в столице Республики Татарстан, городе Казани. Впервые «лесной саммит» проводится в России. И мы горды тем, что право его принять предоставлено Татарстану.

Лес — это бесценное богатство, источник радости и здоровья. Рациональное его использование, сохранение и приумножение — долг каждого человека.

Для Республики Татарстан вопрос сохранности лесов особенно актуален, в связи с преобладанием в структуре экономики нефтедобывающей, нефтехимической промышленности, машиностроения. И мы, осознавая всю важность проблемы, активно инвестируем в развитие лесной и деревообрабатывающей промышленности.

Сегодня лесное хозяйство Татарстана модернизируется: открыт крупнейший в Европе Лесной селекционно-семеноводческий центр, для охраны лесов от пожаров созданы пожарно-химические станции 3 типа, заложены новые лесные площади, лесозаготовительные работы ведутся по сортиментной технологии.

Проведение заседания Комитета по лесам и лесной отрасли Европейской экономической комиссии ООН в Казани мы рассматриваем как часть новых обязательств правительства республики перед лесной отраслью.

Уверен, что для многих участников этот лесной форум станет точкой отсчета для создания и продвижения новых интересных проектов, долгосрочного взаимовыгодного сотрудничества, а выработанные по его итогам предложения будут востребованы на практике.

Желаю плодотворных дискуссий и успешной работы!

Президент Республики Татарстан Рустам Минниханов



Welcome address to the participants, guests and organizers of the 72nd session of UNECE Committee on Forests and the Forest Industry by Rustam Nurgalievich MINNIKHANOV, President of the Republic of Tatarstan

Distinguished participants, guests and organizers of the 72nd session of the Committee on Forests and Forest Industry of the United Nations Economic Commission for Europe!

I am pleased to welcome you in the capital of Republic of Tatarstan, the city of Kazan. This is the first time that this "forest summit" takes place in Russia. And we are proud that Tatarstan has been granted the honor to host it.

Forests are an invaluable treasure, a source of joy and health. Rational use, protection and augmentation of the forest is the duty of everyone.

Conservation of forests is especially important for Tatarstan due to the prevalence of such sectors as oil extraction, petrochemical and engineering industries in its economy. We fully recognize the significance of forests, thus we actively invest in forestry and the wood processing industry.

Today, the forest sector of Tatarstan is being modernized: the largest forest genetics and tree breeding research center in Europe was recently opened, type 3, chemical forest fire retardant stations have been set up, new forest plantations have been established, and forest harvesting is being carried out using advanced wood sorting technology.

We consider this session of the Committee on Forests and the Forest Industry of the UN Economic Commission for Europe as part of a new commitment of the Government of the Republic of Tatarstan to the forest industry.

I am confident that for many participants, this meeting will become an important benchmark for launching and implementing new and interesting projects and for building long term mutually beneficial cooperation. The outcomes from this meeting will be widely implemented and in high demand for all of our work.

I wish you fruitful discussions and a successful work!

President of the Republic of Tatarstan Rustam MINNIKHANOV